
Algemene Politieke Beschouwing 2023, D66 Apeldoorn, door Bouwien ten Bokum 

Voorzitter, 

Afgelopen zaterdag was er in Apeldoorn, op de erebegraafplaats in Loenen, een indrukwekkende 

herdenking van Anton de Kom, strijder tegen onrecht en voor vrijheid. Hij streed tegen het 

kolonialisme én was verzetsman in de Tweede Wereldoorlog. Hij kwam om in concentratiekamp 

Neuengamme. 

De vreselijke oorlog aan de oostgrens van ons eigen Europa heeft ons met de neus op de feiten 

gedrukt. Ook hier is nu vrijheid en democratie niet meer vanzelfsprekend. Vele mensen zijn op de 

vlucht met de hoop ergens een veilige plek te vinden. Gelukkig kunnen wij dat in Apeldoorn bieden. 

Want ieder mens heeft recht op vrijheid en veiligheid.  

Ik vraag me soms af wat vrijheid betekent voor mensen die die zwart zijn, of queer, migrant, dakloos, 

verslaafd, arm, laaggeletterd, een beperking hebben of in een AZC of sporthal zitten.  

Wat had De Kom gezegd als we hem konden vragen naar de betekenis van vrijheid? 

Voorzitter, vanavond wil ik stil staan bij drie dingen, bij deze voorjaarsnota, bij onze prioriteiten voor 

Apeldoorn en bij de rol van de politiek. 

Afgelopen jaar heeft onze D66 fractie veel organisaties bezocht. Zo waren we onder andere bij de 

Wending, het Taalhuis, Pride055, Korak, de Voedselbank, Vluchtelingenwerk, Ontmoetingscentrum 

1005 in Anklaar en bij de Herberg. Normaals dank aan iedereen voor de hartelijke ontvangst. 

Overal waren we in gesprek met Apeldoorners, die iets bijzonders doen. De tomeloze inzet van al die 

vrijwilligers is bewonderingswaardig. Wat was het onwijs tof om zoveel positieve verhalen te horen op 

al die fractieavonden.  

Wat al deze vrijwilligers bindt is het volgende: ze roeien tegen de stroom in. De stroom van polarisatie 

en de cynische sociale media, die mensen tegen elkaar opzet in plaats van oplossingen aandraagt.  

Wat deze organisaties doen is cruciaal. Vrijheid en kansen voor wie je ook bent geeft ook negatieve 

onderstromen in de samenleving minder voeding. Elkaar zien en verschillen overbruggen versterkt 

dus de democratie als geheel en is in ieders belang.  

De politiek is de plek waar de verschillende stromen samenkomen. Het is aan ons om de stem van de 

minderheden mee te nemen naar deze raadszaal. De politiek is een idealenstrijd en moet een baken 

zijn van hoop.  

 



Voorzitter,  

D66 Apeldoorn heeft afgelopen jaar initiatief genomen voor de dag van de democratie. Met burgers en 

frietjes zat onze kantine vol met inwoners en waren we in gesprek. Niet altijd makkelijke gesprekken, 

maar wel goede gesprekken. 

In het najaar geven we dat samen met andere partijen een vervolg, door te kijken wat een 

burgerberaad zou kunnen betekenen in Apeldoorn om inwoners meer bij het bestuur te betrekken.  

Voor D66 Apeldoorn is kansengelijkheid het centrale thema. Wij gaven dat afgelopen jaar o.a. 

invulling met schriftelijke vragen over een fonds voor activiteiten voor vluchtelingen, een oproep voor 

kledingbonnen voor kinderen, en met de moties: betaalbaar zwemmen, een Gift in moeilijke tijden, een 

samen055 post voor de dorpen, oefenruimtes voor bandjes en een motie die aandacht vroeg voor 

langjarige inzet jeugdzorg en onderwijs. We zijn verheugd de eerste uitwerking terug te zien in deze 

voorjaarsnota. 

En we zijn nog lang niet klaar. Daarom dienen we volgende week onder andere een motie in om 

taalarmoede Apeldoorn uit te helpen en een motie, die meedoen vanaf dag één makkelijker wil maken 

voor vluchtelingen in Apeldoorn.  

Een duurzame toekomst voor iedereen is het tweede speerpunt van D66. Subsidies moeten daar 

terecht komen waar ze het het hardst nodig zijn. O.a. hiervoor dienen wij een motie in die alle 

wijkcentra, verenigingen en stichtingen helpt hun eigen gebouw te verduurzamen.  

Voor de zo belangrijke woonopgave zijn we erg blij met de durf van dit college om 20 miljoen te 

reserveren voor ontwikkelingen, die de markt niet zelfstandig oppakt, maar die wel belangrijk zijn voor 

Apeldoorn. D66 ziet nog veel mogelijkheden in de bestaande stad. We dienen daarvoor volgende 

week eveneens een motie in. En in september organiseren we een politieke bijeenkomst over stedelijk 

inbreiden, met KAW, het bureau dat hiernaar deed in Apeldoorn. 

Voorzitter, tot slot. 

Zaterdag 1 juli is onze fractie bij Keti Koti op het Loo, om stil te staan bij de afschaffing van de 

slavernij, 150 jaar geleden. De doorwerking van slavernij werd verwoord door Anton de Kom. 

Erkenning van de gevolgen maakt groei mogelijk naar een echte gelijkwaardige samenleving. 

Laten we van ‘Gewoon in Apeldoorn’,- vaak genoemd als de meest gemiddelde gemeente van 

Nederland – groeien naar een veelzijdig Apeldoorn, in rijke schakering, speciaal voor iedereen!  

Dank u wel 

 


